
Fremtidig byutvikling og fortetting i dalen
v/ Victoria Marie Evensen, leder av byutviklingskomiteen i Oslo (Ap)
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BYRÅDETS MÅL 
Oslo skal bli en GRØNNERE, VARMERE og mer skapende by med PLASS TIL ALLE.

Foto: Øivind Haug

• Byutviklingen skal bidra til at byen er god 
å bo i – nå og i fremtiden.

• Byutviklingen må planlegge for, og møte, 
veksten.

• Byutviklingens mål må være å bidra til en 
by for de mange, ikke for de få.



OSLO VOKSER – STATUS PER JANUAR 2019



BEFOLKNINGSUTVIKLING

Foto: Oslo kommune

• 681 067 innbyggere per 31.12.18.

• Oslo og Akershus er faktisk det raskest voksende byområdet i Vest-
Europa.

• I 2018 vokste Oslo med 7 598 innbyggere (900 flere enn i 2017).

• Netto tilflytting til Oslo sørget for at folketilveksten var høyere i 
2018 enn i 2017.

• Forventet at vi vil være 833 000 innbyggere i 2040.



GLOBALE TRENDER

Foto: Øivind Haug

• Globalisering

• Urbanisering

• Klimaendringer

• Digitalisering

• Økende ulikhet



KOMMUNEPLANEN 



ALDRI FØR HAR SÅ MANGE 
SAGT SIN MENING
• SMS til alle innbyggere over 16 år
• Folkemøter og medvirkningsverksteder
• Åpent idémøte med byrådene på Facebook
• Møter med alle bydelene
• 1000 høringsinnspill – alle er grundig lest og vurdert
• Kommuneplanen er byens overordnede styringsdokument 

– en god prosess er avgjørende

Foto: Oslo kommune



MÅL 1: 
EN GRØNNERE BY

Foto: Oslo kommune



MÅL 2: 
EN VARMERE BY

Foto: Oslo kommune



MÅL 3: EN MER 
SKAPENDE BY

Foto: Oslo kommune



MÅL 4: EN BY MED 
PLASS TIL ALLE

Foto: Oslo kommune



SMÅHUSOMRÅDER
• Skal generelt bevares, og hensyntas de få steder de grenser inn 

mot utviklingsområder. 
• Byrådserklæringen sier at småhusplanen ligger fast.
• Reduksjon i det lille antallet småhusområder i utviklingsområder, 

eller justering av avgrensing etter høringen.



AREALSTRATEGI MOT 2030

Byutviklingsstrategien (hovedgrep) = 
Byutvikling innenfra og ut, med 
transformasjon og fortetting i 
kollektivknute-punkter og langs 
eksisterende banestruktur.

- Nytt: Strategien tydeliggjør 
sammenheng mellom utvikling av 
transportinfrastruktur og byutvikling



AREALSTRATEGI ETTER 2030

Nytt: Strategien tydeliggjør sammenheng 

mellom utvikling av transportinfrastruktur og 

byutvikling.

- Her for eksempel mulig fremtidig «S-bane» til 

Økern.



ENDRINGER FRA 
KOMMUNEPLANEN 
2015 OG 
HØRINGSUTKASTET 
(FRA 2017)



GENERELLE FØRINGER FOR UTVIKLING OG FORTETTING
• Hensyn til omgivelser skal vektlegges

• Eksisterende nabolagsverdier og stedskvaliteter skal 

være førende premiss for utvikling. Nye verdier skal 

tilføres. Forslag til detaljreguleringsplaner skal vise 

hvordan de bygger opp under og styrker lokale 

nabolagsverdier og tilfører stedet nye kvaliteter

• Utnyttelsesgrad skal tilpasses områdets særpreg og søke 

å ivareta dette.

• Viktig å vurdere bevaring og gjenbruk av bebyggelse og 

legge til rette for godt samspill mellom nytt og gammelt.

• Virkning av forslag skal utredes i tilstrekkelig grad, særlig 

for tilliggende nabolag og boligområder.

Foto: Are Carlsen



GRORUDDALEN I KOMMUNEPLANEN



HOVEDGREP
• Prioritering tidlig i planperioden av byutvikling innenfra og ut og med balanse 
mellom utvikling i vest og øst. 
• Den tette bystrukturen i sentrum utvides mot vest, nord og nordøst. I øst med 
Bjørvika, bygging av lokalsykehus på Aker og byutvikling i Hovinbyen (på kort sikt særlig 
Ensjø, Hasle, Løren/Økern, Ulven, Helsfyr, Bryn).
• Forsterket banebasert utvikling i hele byen med vekt på å utvikle klimasmarte 
stasjonsområder med ivaretakelse og styrking av nabolagsverdier som førende premiss. 
Viktige områder er her blant annet: Vollebekk, Tveita, Rødtvet, Stovner og Furuset.
• Groruddalen nordøst utvikles i takt med utvikling av kollektivforbindelser, med 
tyngde punkt i utviklingen mot slutten av planperioden.Foto: Øivind Haug



INFRASTRUKTUR

Foto: Runar Nygård

Utvikling må derfor skje i takt med ombygging av deler av hovedveisystemet og 
etablering av nye kollektiv forbindelser. 

Nye boliger i disse områdene forutsetter at problemer med støy og forurensning 
er løst. Kommunen vil jobbe for at det kommer på plass lokk over E6 ved Furuset 
og Baneløsning Nedre Romerike (Ahusbanen) med tverrforbindelse i 
Groruddalen. 

Byutvikling i dalbunnen skal skje i samspill med videreutvikling av et allsidig 
næringsliv og gods og logistikkrelaterte virksomheter i tilknytning til 
Alnabruterminalen. 







LANGSIKTIG UTVIKLING
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På lengre sikt kan det utvikles et nytt  sammenhengende 
byutviklingsområde i Groruddalen nordøst, med tyngdepunkt ved 
Grorud stasjon/Rommen. 



INNOVATIVT NÆRINGSLIV

Foto: Øivind Haug

Oslo kommune leder arbeidet med å utvikle en campusstrategi for Oslo og 
samarbeider med byens universiteter, høyskoler og andre kunnskapsmiljøer, 
studenter og næringslivet om dette. 

Ett grep i denne strategien er å etablere såkalte innovasjonsdistrikter – kom-
pakte, kunnskapsintensive og flerfunksjonelle byområder, integrert i 
bystrukturen og med blanding av forskning, utdanning, innovativt næringsliv, 
byliv og bolig. Det kan blant annet være aktuelt med ett slikt distrikt i vest, i 
området mellom Majorstuen og Gaustadbekkdalen/Rikshospitalet og ett i 

Hovinbyen i øst.



BEHANDLINGEN I BYSTYRET
• 55 vedtak ble fattet i bystyret 30. januar 2019
(tillegg, endringer og presiseringer til byrådets innstilling)

Noen relevante eksempler:

• Bystyret ber byrådet om å ha en fortsatt god dialog med statlige instanser om etablering av NRK og Politihøgskolen i 
Oslo generelt og Groruddalen spesielt.
• Bystyret ber byrådet sikre at reguleringsplaner fremmer barns mulighet til å være ute i eget nærområde, blant annet gjennom 
å legge til rette for flere barnevennlige leiligheter i de nederste etasjene og gode fellesområder. 
• Bystyret ber byrådet arbeide for gode buffersoner mellom boliger og næring og transportkilder som er støyende, har forurensing, 
høy nattaktivitet eller som på annen måte ikke egner seg til tett samlokalisering med boliger, der det er konflikt mellom disse. 
Dette er særlig aktuelt for utviklingsområdene som ligger ved sterkt trafikkerte veistrekk som sannsynligvis ikke nedskaleres
i planperioden, inkludert E6, E18 og Østre Aker vei. 
• Bystyret ber byrådet fortsette arbeidet for å få redusert utslippene fra godstrafikk som transporteres til eller gjennom Oslo.  

• Bystyret ber byrådet prioritere arbeidet med å nedskalere bilkapasitet på Rv4 Trondheimsveien for å bedre bomiljø 
og kollektivfremkommelighet. 
• Bystyret ber byrådet arbeide for lokk over E6 på Furuset og anmode Statens Vegvesen om å utarbeide 
reguleringsplan. Lokket prioriteres inn i forhandlinger om samferdselstiltak. 



BEHANDLINGEN I BYSTYRET
Flere relevante eksempler:

• Bystyret ber byrådet jobbe for, samt innlede samtaler med Statens Vegvesen om, reduksjon av hastighet 
på veiene som i dag bidrar til rød sone i Oslo. 
• Bystyret ber byrådet utrede og vurdere om det langsiktige vernet av Alnaelva bør styrkes i arbeidet med 
den juridisk bindende arealdelen av kommuneplanen. 
• Bystyret ber byrådet legge til grunn at helhetlig planlegging i kommunal regi som hovedregel skal gjelde for utvikling 
i utviklingsområder, og at forslag til utnyttelsesgrad i utviklingsområder avklares etter en prosess hvor ulike utviklingsalternativer 
er vurdert og berørte aktører og innbyggere har kunnet uttale seg. 
• Bystyret ber byrådet vurdere måter å styrke planleggingskapasiteten i bydelene på og legge til rette for egne medvirkningstiltak
rettet mot befolkningsgrupper som normalt ikke deltar. Bystyret ber byrådet ta initiativ ovenfor staten med sikte på å få på plass 
en lovendring som sikrer bedre medvirkningsprosesser gjennom bedre oppstart og dialog mellom berørte parter før det ordinære 
oppstartsmøte i etaten. 
• Bystyret ber byrådet sikre at forurenset grunn, for eksempel fra tidligere søppelfyllinger eller avrenning fra industri, 
er fjernet eller håndtert på forsvarlig måte før det igangsettes eventuell boligbygging i slike områder.
• Bystyret ber byrådet følge opp kommunaldepartementets vedtak (jfr. brev av 22.11.2016) om å evaluere avvikssonen 
for støy, herunder hensynet til befolkningens helse, og vurdere sonens geografiske avgrensning samt kravene til avbøtende 
tiltak i gjeldende planbestemmelse §7.1.1.3.b.





UENIGHET I BYSTYRET
Relevant for Groruddalen:

Frp foreslo å reversere planene for Kjelsrud-Leirdal og Grorud stasjon og tilbakeføre hele området som i kommuneplan 2015-2030 
ble angitt som utviklingsområde med krav om felles planlegging til nærings- og industriområde.

Dette fikk stemmene til Frp og Rødt.

Rødt foreslo at ved utvikling av arealdelen skal utviklingsområdene Breivoll, Breivoll Nord, Grorud stasjon, Kjelsrud-Leirdal, Nyland, 
Stubberud og Veitvet-Linderud primært gjøres til utviklingsområder for næring, der man søker å utvikle eksisterende og nye lager-,
industri- og produksjonsbedrifter.

Dette fikk stemmene til Rødt.

Vi mener svaret for disse områdene er å utvikle dem som flerfunksjonelle byområder der det både er plass til næring, bolig, 
rekreasjon med mer.



OPPFØLGING AV KOMMUNEPLANEN
Byrådet følger på sedvanlig vis opp bystyrets vedtak.

Det skal nå utarbeides et planprogram for arealdelen der alt som skal inn i denne saksbehandles. Dette er PBE i gang med.

NRK
Byrådet har tett dialog med NRK og har blant annet vært på befaring med NRK i ulike områder. PBE og NRK jobber sammen om 
Marienlyst. Utvikling der er et premiss for flytting.

Politihøgskolen
Politihøskolen skal bli der de er frem til 2025. Byrådet har løpende kontakt og egne møter om saken.

Hastighetsreduksjon
Dette er tatt opp med Statens Vegvesen og det holdes løpende kontakt med SVV om dette.



ANDRE SAKER 



HOVINBYEN
• Oslos største byutviklingsområde, med et potensial på 30–40 000 nye boliger 
og 50–100 000 nye arbeidsplasser.
• Den strategiske planen for Hovinbyen gir rammer for den fysiske og 
miljømessige utvikling de neste tiårene. 
• Planen viser hvordan Hovinbyen kan omdannes fra et område preget av store 
lager- og industriarealer, til å bli et attraktivt byområde med mange nye boliger 
og arbeidsplasser.

Foto: Stor-Oslo Eiendom



BEHANDLET / TIL BEHANDLING
I BYSTRYET
• Områderegulering og futurebuilt for Furuset
• Veiledende plan for offentlig rom for Vollebekk
• Veiledende plan for offentlig rom for Breivoll
• Veiledende plan for offentlig rom for Bryn
• Veiledende plan for offentlig rom for Haraldrud
• Veiledendeplan for offentlig rom for Stovner og Rommen

• Planprogram Haugerud Trosterud (til behandling i byutviklingskomiteen nå)

Foto: Runar Nygård



TIL BEHANDLING I PBE / BYRÅD
• Områderegulering - Bjerke travbane 
• Bryn kollektivknutepunkt
• Utvidelse av Stovner skole 
• Plangrogram og VPOR for Grorud stasjon
• Ny t-banetunnel (sentrumstunnelen)
• Utvikling av Økern

Foto: Runar Nygård



BYEN UTVIKLES HELE TIDEN



Takk for oppmerksomheten!

Spørsmål? Innspill? Kommentarer?
Ta gjerne også kontakt etter møtet på:

E-post: victoria.evensen@oslobystyre.no
Twitter: @vicsme
Facebook: @victoriamarieevensen


